
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2011-05-19, § 15 

 

 Tid Torsdagen den 19 maj 2011 kl 16.00 – 16.20 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Fredagen den 27 maj 2011 

 
 

 

 

Maria Östberg Svanelind Jan Tigerström 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Maria Östberg Svanelind (S), tjänstgörande ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)  

Lars Svärd (M)  

Sebastian Carlsson (M)   

Daniel Forslund (FP)  

Johan Hedin (C)  

Lars Arell (S)  

Maria Nygård (S)  

Åke Askensten (MP)  

Ann-Margarethe Livh (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

 Therese Carlborg (M)  för Joakim Larsson (M) 

Göran Kindvall (M)  för Christoffer Järkeborn (M) 

Lennart Tonell (MP)  för Gabrielle Gjerswold (MP) 

 

Ersättare:   

Louise Ajnesjö (M)  

Gustav Johansson (M)   

Inga Osbjer (FP)   

Sara Gunnerud (S)  

Håkan Olander (S)  

Anna Bäcklund (MP)  

Clara Lindblom (V)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Krister Schultz, Eva Olofsson, Ann-Charlotte Bergqvist, Gunnar 

Jensen, Eva Olsson, Martin Skillbäck, Åsa Wigfeldt, Britt-Marie Salmén och Victoria 

Zimmerman Grönros samt borgarrådssekreteraren Martin Edgélius. 

 

 

 

 

 



  

 § 15 
Odenplan. Program för återställande av torget samt anmälan av svar på 
skrivelse från Norrmalms stadsdelsnämnd 
Dnr E2011-400-00439 och E2010-511-01672 

 
Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt kontorens gemensamma förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden godkänner program för återställande av torget på 

 Odenplan enligt kontorens gemensamma tjänsteutlåtande. 

 

2 Exploateringsnämnden anser att skrivelsen från Norrmalms stadsdelsnämnd 

 underskriven av Hanna Broberg (M) och Lars Arell (S) är besvarad genom 

 kontorens gemensamma tjänsteutlåtande. 

 
Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets och trafikkontorets gemensamma tjänsteutlåtande från den  

26 april 2011. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Jan Tigerström m.fl. (M), Daniel Forslund (FP), Johan Hedin (C) och Ann-

 Margarethe Livh (V) föreslår (se beslutet). 

 
2)  Tjänstgörande ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) föreslår att  

  nämnden beslutar enligt följande: 

 

 1 Exploateringsnämnden i huvudsak godkänner programmet samt därutöver 

  anförs: 

 

 Programmet för återställande av Odenplan efter bygget av den nya stationen på 

 Citybanan bygger på att trafikföringen runt platsen bibehålls oförändrad, 

 samtidigt som antalet kollektivtrafikresenärer ökar betydligt. Antalet 

 gångtrafikanter som passerar övergångsställen på Odengatan är redan idag stort, 

 och det finns alltså liten outnyttjad kapacitet.  En passage som gör det möjligt att 

 nå stationen under Odengatan är nödvändig, både för resenärernas bekvämlighet 

 och alla trafikanters säkerhet. Programmet ska därför kompletteras med en sådan 

 lösning. 

 

3)  Åke Askensten m.fl. (MP) föreslår att nämnden beslutar enligt följande: 

  

 Exploateringsnämnden beslutar att i huvudsak godkänna förslaget. Vidare 

 beslutar nämnden att följande bör beaktas i det fortsatta arbetet. 

 

 Förslaget om trädplantering innebär att bara en del av de gamla träden ersätts 

 med nya. Därför bör fler träd planteras. Om det blir problem med detta i västra 

 delen på grund av Citybanan ska man undersöka möjligheterna till trädplantering  

 i övriga delen. Kritiken mot Odenplan i utförandet före Citybanegropen gick 

 bland annat ut på att södra delen var så kal. 

 

 Enligt tjänsteutlåtandet väntas Odenplan  bli Sveriges näst största 

 kommunikationsplats efter Centralstationen. Antalet gående kommer enligt 



  

 tjänsteutlåtandet att öka med ca 50 procent. Därför behövs fler gratis sittplatser 

 på torget. Sittplatserna ska inte bara vara i söderläge, sommartid är också skugga 

 efterfrågad. 

 

 Det är beklagligt om Sippans kiosk inte kan återställas. Hur som helst så behövs 

 en liten kiosk av den typen på Odenplan. Grillkiosken var mycket populär och 

 från allmänhetens synpunkt kan en sådan kiosk vara mer motiverad än en 

 restaurang. 

 

 Arkitekterna ges i uppdrag att undersöka möjligheterna att minska de föreslagna 

 byggnaderna på torget. 

 

 Utredningen om att lägga samman Odenplan med Gustav Vasa kyrka bör 

 fortsätta. 
 
Beslutsgång 

Tjänstgörande ordföranden Maria Östberg Svanelind (S) ställer de framlagda förslagen 

mot varandra och finner att nämnden beslutar enligt Jan Tigerströms m.fl. (M), Daniel 

Forslunds (FP), Johan Hedins (C) och Ann-Margarethe Livhs (V) förslag. 

 
Reservation 

Tjänstgörande ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) reserverar sig mot 

beslutet med hänvisning till sitt förslag.  

 

Åke Askensten m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag.  

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Ann-Margarethe Livh (V) enligt följande: 

 

 Vänsterpartiet är i stora drag positiva till programmet för återställande av 

 Odenplan efter bygget av Citybanan. Programförslaget innebär ett välbehövligt 

 tillskott av sittplatser på torget, samtidigt som det är vår ståndpunkt att det vid 

 varje kollektivtrafikknutpunkt och pendeltågsstation fanns cykelställ med tak 

 och anordning för att låsa fast sin cykel, samt cykelgarage för dem som vill 

 kunna parkera sin cykel säkert under längre tid vid alla större pendel- och 

 fjärrtågsstationer. För att uppmuntra cyklande bör cykelparkeringen också vara 

 gratis. 

 

 För att skapa en stad för alla måste man ett genusperspektiv på utformningen av 

 offentliga platser och ta hänsyn till den upplevda tryggheten. Därför är det 

 positivt att programförslaget strävar efter att Odenplan ska upplevas som en 

 överblickbar och lättorienterad plats som är väl belyst och dessutom levande 

 under stora delar av dygnet med hjälp av den föreslagna uteserveringen, som 

 också utvecklar Odenplan som mötesplats.  

 

 För Odenplan som offentlig mötesplats hade det optimala varit att knyta ihop 

 Gustav Vasakyrkans gård med torget, men för att nya Odenplan möta hela 

 stadens behov av utökad kollektivtrafik och fungerande knytpunkter tror vi inte 

 att det är möjligt att ta bort bussarna från Upplandsgatan. Vänsterpartiet menar 

 dock att torget visuellt ska förenas med kyrkan, och att fler träd och grönska ska 

 tillföras för att lyfta en stadsdel som idag har brist på grönområden. 

  

 Dessutom vill vi framhålla vikten av att Sippans kiosk ställs tillbaka när torget är 

 återställt. Kiosken är kulturhistoriska värden och är en viktig del av områdets 



  

 identitet.  

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


